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[---] Mis puutub läbirääkimistesse Venega, siis on meil otsekohe käsil renditud majade ja 

maa-alade tasu küsimused ning N. Liidu ehitamise õigused neis. Mis puutub majade ja maade 

üürihindasid, siis on siin küll teatud vahe, umbes 25%, mida N. Liidu esindajad loevad 

normaalseks ning tingituks Pakti art. 3-das mainitud vastuvõetava (shodnaja) hinna 

tõlgitsemisest, millele meie muidugi vaidleme vastu. Suurem põhimõttelik lahkuminek püsib 

selles, et kuna meie baasides oleme valmis lubama täielikku ehitamise vabadust, nõuame 

nendel maaaladel, mis meie vastutulekul oktoobri Protokolli järele asuvad ajutiselt, selle sõja 

kestel, väljaspool baase ja mille tarvidusteks ehitatavate majade püstitamiseks meie taotleme 

oma nõusoleku eeldust. Viimases küsimuses kokkulepet veel ei ole ning selles mõttes tuleb 

meil vististi diplomaatilisi läbirääkimisi Moskvaga. 

Mis puutub N. Liidu Eesti pinnal viibivate vägede maksimaalarvusse, siis Nõukogude valitsus 

tõlgitseb seda laiendavalt selles mõttes, et Pakti juurde lisatud Protokollis määratud 

maksimaalne arv käib ainult maa- ja lennuväe, mitte aga baasides olevate mereväelaste kohta. 

Meie jätkame vaidlusi selle tõlgitsemise vastu. Peale selle on läbirääkimisi käimas teiste 

küsimuste üle, millistest saate ülevaate minu ettekandest väliskomisjonile. Peale selle nõudis 

N. Liidu valitsus baaside väljaehitamiseks lubada tuua Eestisse üle 10 000 liikmelise 

sõjatööpataljoni, millega oleme ka nõustunud, reserveerides edaspidistes läbirääkimistes 

maksimaalse arvu fikseerimise küsimuse. Üldiselt läbirääkimised lähevad rahulikus ja isegi 

sõbralikus vaimus, kuigi võib tähele panna üksikutes küsimustes väga vähest vastutulekut 

meie mõningatele põhimõttelistele ettepanekutele, millistes aga siiski loodame leida 

vastuvõetavat lahendust. [---] 
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